



# ကညီပိတ်မုတ်ကရအလံာ်ဟ့ဉ်ယုာ်

## ဖဲကညီတၢ်ဟံာ်ဆၢမုာ်နံၤပျဲထီဉ်(၇၆)ဝိတဝီ

### ထ့က့ဉ်လၢထီဉ်(၃)သီ, ၂၇၆၄န့ဉ်-လၢယနုၤအါရံၤ(၃၁)သီ, ၂၀၂၅န့ဉ်

လၢကညီတၢ်ဟံာ်ဆၢမုာ်နံၤဆၢက့ၤအလီၢ်ပျဲထီဉ်(၇၆)ဝိတဝီအံၤ, ပသးအိဉ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘဉ် ကညီဖိကိးဂၤလၢ အအိဉ်ဆိးဖဲကိာ်သူလုၤပုၤ, ဘဉ်ကိဘဉ်ခဲဒဲကဝီအပုၤ, ကိာ်ချၢ, ကိာ်ဆၢဒီးကိာ်ပယီၤပုၤခဲလၢလၢကအိဉ်ဒီးတၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့, တၢ်အိဉ်က့ဉ်အိဉ်ပျဲဒီးကအိဉ်စ့ၢ်ကိးဒီးသးသဟီဉ်လၢအဂ့ၤဒီးအိဉ်ဒီးတၢ်မုာ်လၢလၢအိဉ်န့ၢ်အါန့ၢ်ဒီးန့ဉ်လၢအပုၤကွံာ်တန့ဉ်န့ဉ်လီၤ. ၂၀၂၄န့ဉ်ပအိဉ်တ့ၢ်ဒီးပတၢ်မံမိာ်လၢပကဘျု ထီဉ်က့ၤအသိးပကွၢ်ကဒါက့ၤ ၂၀၂၄န့ဉ်ဒီတန့ဉ်ပတၢ်ဟံာ်ဆၢတၢ်မၤန့ၤတဖဉ်မုာ်ဝဲတၢ်မၤန့ၢ်အါထီဉ်က့ၤပဟီဉ်ကဝီ, ပတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲဒီးပယီၤသးကလၢၤ၁၄၀ဘျဲဉ်လၢအအိဉ်လၢပကိာ်သူလုၤဟီဉ်ကဝီပုၤတဖဉ် တၢ်ထီဉ်ဒုးန့ၢ်က့ၤအိးဒီး အဝဲသ့ဉ်ဘဉ်ပတၢ်ဝဲသတးဒီး မုာ်ပတၢ် မၤန့ၤအပနီဉ်ဖးဒိဉ်ဒီးအလီၢ်အိဉ်လၢပကြးအိဉ်ဒီးဒီးပတၢ်မုာ်လၢလၢအိဉ်ဝဲအါဝဲလၢ ၂၀၂၅န့ဉ်အံၤန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ဟံာ်ဆၢ(၇၆)န့ဉ်အံၤယံာ်တလၢဝဲအဂ့ၢ်ပဝဲကိးဂၤပတူၢ်လိာ်သကိးလီၤ. တၢ်ဟံာ်ဆၢဒီးယံာ်, ကမုာ်တၢ်တူၢ်ဘဉ်ဒီးအါဒီးပုၤမၤတၢ်ဟံာ်ဆၢဖိစ့ၢ်ကိးအသးသဟီဉ်ကစၢ်လီၤဝဲဒဉ်န့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ပမုာ်ကွၢ်က့ၤမုာ်မဆါတန့ၤအံၤပအိဉ်လၢတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် အဂ့ၤကတၢ်အဆၢကတီၢ်ဒီး ပကဘဉ်ကျဲးစးဒိဉ်န့ၢ်အပုၤကွံာ်တန့ဉ်ခံစးဒီးဂုာ်ဟံးန့ၢ်က့ၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ဖဲန့ဉ်ဝဲအံၤအပုၤန့ဉ်လီၤ.

ဒ်ကလုာ်ဒုဉ်တၢ်ဟံာ်ဆၢလၢအဂၤတဖဉ် ဘူးထီဉ်ဒီးအတၢ်သဘျု အသိး ပဝဲကညီကလုာ်စ့ၢ်ကိး ပဘူးဒိဉ်ထီဉ်ဒီး ပတၢ်သဘျု န့ဉ်လီၤ. မုာ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢပကထီဉ်ယုၤလိာ်ပသးလၢကလုာ်ဒုဉ်တၢ်ဟံာ်ဆၢအဘျုးစးဒီးဖိဉ်လိာ်သကိးစု ဒီးမၤန့ၢ်က့ၤပတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်စံဉ်ညီဉ်ပၤလီၤသးန့ဉ်လီၤ.

ပယီၤသးတဖဉ် အိဉ်လၢတၢ်ကိတၢ်ခဲ ဒီးတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဖးဒိဉ်အပုၤန့ဉ်လီၤ. ကိးမုာ်နံၤဒဲးအဝဲသ့ဉ်တဖဉ်ဘဉ်ယဉ်ဝဲ, အသးခိဉ်သးန့ၢ်, သးမုာ်သံဉ်ဘိ, တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ, ကျိချံၣ်မိာ်သ့ဉ်သ့ဉ်တဖဉ်ဘဉ်ယဉ်ကွံာ်ဝဲဒီးတၢ်ပတၢ်ပြးတၢ်လီၢ်တဖဉ်အိဉ်လီၤကွၢ်ကွၢ်န့ဉ်လီၤ. ပမုာ်ကွၢ်က့ၤခဲအံၤတၢ်ဟံာ်ဆၢကရၢဒီးသိဉ်မ့ၢ်တဖဉ် ပဘဉ်က့ၤဝဲကိာ်ဆဉ်အါန့ၢ် ၁၀၀ဘျဲဉ် လၢကိာ်ဆဉ် ၃၃၀ ဘဉ် အပုၤဒီးအါတက့ၢ်လၢ ကလုာ်ဒုဉ်ဟီဉ်ကဝီပုၤတၢ်လီၢ်တဖဉ် နီၢ်ကစၢ်က့ၤပဘဉ်က့ၤဝဲန့ဉ်လီၤ. မုာ်တၢ်လၢဒုးဆူဉ်ထီဉ်ပသးသဟီဉ်လၢပကဆဲးမၤသကိးတၢ်အါထီဉ်န့ဉ်လီၤ.

ပလိာ်ဘဉ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ယုၤတၢ်ဖိးလၢကညီဖိဉ်စုကဝဲကဒဲကဒဲတဖဉ်အပုၤန့ဉ်လီၤ. ခိဉ်န့ၢ်ပုၤတီခိဉ်ရိဉ်ဝဲတၢ်အိဉ်ဒီးမူဒါလၢအိဉ်ဝဲအသိး, ပဝဲလၢ အမုာ် ထံဖိကိာ်ဖိကမုာ်တဖဉ်စ့ၢ်ကိး ပအိဉ်ဒီးမူဒါ လၢပကဟူးဂဲၤမၤတၢ်လၢကဒုးအိဉ် ထီဉ်တၢ်ယုၤတၢ်ဖိး, တၢ်န့ၢ်ဟံၢ်လိာ်သးလၢကညီဖိဉ်စုကဝဲကဒဲကဒဲအဘျုးစးန့ဉ်လီၤ. တၢ်ယုၤတၢ်ဖိးမုာ်အိဉ်ဒီးသးလၢက

ထိဒါပယီသုးမိစိရီဒီးတမတင်ဒပယီသုးမိစိရီတင်နဲလီမ့ဂု၊တမသကိးတင်ဘဲမ့ဂုမ့အိန်မးဒီးပကတု၊  
ဆူပတင်မနာဖီတင်လါအချ န့လီ။

ပအဲဒီးယုထီဒီး သဆင်ထီဒ်ကဒီး ပခိန်ပနာတဖင်လါ တနံအံ မ်သု ကဂဲလိတ်တင်အါထီဒ်သပှ်ပှ်လါ က ညီဖိ  
ဖိတ်တင်စကဝဲ ကဒဲကဒဲကအိန်ယုအိန်ဖိး၊ အိန်ဒီးတင်သးလီပလိတ်သး လါတင်ဒုးဖျိးကွံင် မိစိရီသန့၊ ကလုင်ဒိန်စိ  
သန့ဒီးအိန်ဒီးတင်အါလီအီလီသးလါကမသကိးတင်အဂီန့လီ။ ပယုထီဒ်စွာ်ကိးကညီဖိဖိတ်တင်စကဝဲတဖင်  
လါ ကဆိကမိန်ထံဆိကမိန်ဆးက့၊ ပှ်ကလုင်တင်ဂဲလိတ်၊ တင်တူင်ဘဲတဖင်ဒီး ထီဒ်ယုလိတ်က့သးဒီး ဖိတ်လိတ်စ မ  
သကိးတင်ဒီးထိဒါက့သုးမိစိရီတဖအံန့လီ။ ပကညီဖိတင်ယုတင်ဖိးကဒဲကဒဲမ့တအိန်ဘဲဒီးပကဒုးဖျိးကွံင်ပ  
စုင်ပဒါတမ့တင်အညီဘဲန့ပသ့ညါကိးကဒဲန့လီ။

တကတီပီမ့တင်ဆါကတီတုယီလါဟီဒ်ခိန်ဒီးဘုင်ကသ့ညါလါကညီဖိအိန်ဒီးအပဒိန်ပပှ်၊ တင်ပတင်ပြး၊ စံင်  
ညီပီတု၊ တင်သ့ညါထီဒ်ဆီလီအကွာ်အဂီဒီး တင်ဆိန်ထွဲမစါကမ့တဖင်ဒ်ပဒိန်တဖအ သိးဒီးပသဆင်ထီဒ် ပခိန်  
ပနာတဖင်သပှ်ကတင်လါကဟ်ဖျါထီဒ်ဝဲတင်ဂ့အံန့လီ။ လါ(၇၆)နံတင်ဟ်ဆါတင်ဂဲလိတ်အပူအံတင်ပင်ပနီင်  
လီနီကစာ်သးဒ်ပမ့တင်ဟ်ဆါပဒိန်တဖအသိးအံအလီအိန်ဝဲသပှ်ကတင်ဒ်သိးကဖိးလိတ်သးဒီးသဲစးဒီးပကဒီး  
န့ဘဲကမ့တင်ဆိန်ထွဲမစါန့လီ။ ကမ့ခိန်ခါအဆိကတင် လါပဟ်ပနီင်လီပသးဒီးပှ်ကဟ်ပနီင် ပှ်လါနီ  
ကစာ်တင်စံညီပလီအသးအဂီန့လီ။

တကတီပီပဟ်လါပဟ်ကပီဒီးသ့နီင်ဘဲက့ခိန်န့၊ သိန်န့၊ ကမ့လါဟ့င်လီတုအသးဒီးညီကွံင်အသးလါ က  
ညီတင်ဟ်ဆါတင်မနာအဂီလါ(၇၆)နံအတီပူဒီးပသးအိန်သ့နီင်ဘဲက့အဝဲသ့ဟံင်ဖိပီဖိလါအိန်လီတင်  
တုလါမ့ဆါတနံအံ ဒီးစံးဘျးစံးဖျိင်ဘဲက့အဝဲသ့ဒိန်မးန့လီ။ ပျဲပအါလီစုာ်ကိးပသးလါ ပကဆဲးဟံး  
ထီဒ်က့မုဒါလါအဝဲသ့ပင်လီတင်န့ပှ်တကတီပီအံထွဲကွာ်ထွဲက့အဝဲသ့ဟံင်ဖိပီဖိတဖင်ဒ်တင်သ့အိန်ဒီး  
ပူဒီးမဝံက့တင်ဟ်ဆါပူဒီးတင်မနာလါအဆိအချ န့တက့။

လါကညီတင်ဟ်ဆါမုနံပျဲထီဒ်(၇၆)ဝီတဝီအံ၊ ပျဲပတင်တင်ဒီးပနီကစာ်တကစုင်စုင်ဒီးသံ ကွာ်လီက့ပသးလါပမ  
တုတင်မနု လါတင်ဟ်ဆါတင်မနာအဂီလံလဲင် ဒီးမပကမအါထီဒ်ပဂံပဘါခံစး လါ တင်ဟ်ဆါအတင်မနာ အဂီ  
န့တက့။ တကးဒီးဘဲပကအိန်ဒီးတင်မုလါဒီးတင်ဆိကမိန်လါအဂ့တကပ၊ ဟ့င်လီပသးဒီးဟူးဂဲမတင်လါ  
ပကဒီးန့က့နီကစာ်တင်စံညီပလီသး၊ တင်သဘျ ဒီးတင်တုသိးထဲသိးအဂီန့မ့ပဝဲကညီပိန်မုင်ကရပတင်က  
စိန်ဖဲမုနံအဝဲအံန့လီ။

မပကညီတင်ဟ်ဆါလါအတီအတြ်အံကမနာတင်လါအဆိအချ တက့။

ယုယုဆူပတင်မနာအဖီတင်

ပါဆုတင်ကမံးတံင်  
ကညီပိန်မုင်ကရ  
လီခါသး